
 

ZÁPIS Z 28. SCHŮZE SK RVŠ 

(STÁLÉ ZASEDÁNÍ 2021–2023) 

09. 12. 2023, Vysoké učení technické v Brně, Brno 

 

Přítomní: 30 

Delegáti a delegátky: 17 

Bártů D. (VŠTE), Boj E. (SLU), Boňko M. (UK), Braun V. (ŠAVŠ), Dostál O. (PRIGO), Farník M. (ČVUT), Hala M. 

(VŠCHT), Hanzlík J. (UTB), Horváth M. (VUT), Kořínek M. (VŠB-TUO), Kříž P. (UJEP), Lavrenčíková J. (UPCE), 

Mach M. (UPOL), Procházková A. (AVU), Říčanová V. (MENDELU), Solak D. (MUNI), Staněk Š. (VŠE) 

Náhradníci a náhradnice s hlasovacím právem: 1 

Heger A. (PEUNI) 

Náhradníci a náhradnice s hlasem poradním: 9 

Malák P. (ŠAVŠ), Marková T. (UPOL), Reml T. (VŠE), Růžičková T. (VŠTE), Říhová L. (MUNI), Sláma J. (ČVUT), 

Thiel K. (MENDELU), Večeřová J. (VŠB-TUO), Vrubel Š. (UPCE) 

Hosté: 3 

Crha P. (MENDELU), Čelovský P. (VŠB-TUO), Hlisnikovský J. (VŠB-TUO) 

 

1. ZAHÁJENÍ 

Schůzi zahájil předseda M. Farník, který přivítal všechny členy pléna na půdě Vysokého učení technického 

v Brně na poslední schůzi v tomto stálém zasedání. Zkonstatoval usnášeníschopnost a požádal přítomné, 

aby schválili skrutátory ve složení: T. Reml a Š. Staněk 

 

Usnesení č. 1: SK RVŠ schvaluje skrutátory ve složení: T. Reml a Š. Staněk. 

PRO: 13 PROTI: 2 ZDRŽEL SE: 2 

 

M. Farník následně představil program 28. schůze a požádal o jeho schválení v následující podobě: 

Program jednání: 

1. Schválení programu 28. schůze 

 Návrh usnesení: SK RVŠ schvaluje program 28. schůze. 

2. Informace z Předsednictva SK RVŠ 

 Návrh usnesení: SK RVŠ bere na vědomí informace z Předsednictva SK RVŠ. 

3. Výroční zpráva o činnosti za rok 2023 



 

 Návrh usnesení: SK RVŠ schvaluje textové znění Výroční zprávy o činnosti za rok 2023. 

4. Závěrečná zpráva SK RVŠ za stálé období 2021-2023 

 Návrh usnesení: SK RVŠ schvaluje textové znění Závěrečné zprávy za stálé zasedání 2021-2023. 

5. Informace z Předsednictva RVŠ 

6. Informace z komisí a pracovních skupin 

7. Různé 

 

Usnesení č. 2: SK RVŠ schvaluje program 28. schůze.  

PRO: 16 PROTI: 0 ZDRŽEL SE: 1 

 

M. Farník poděkoval za schválení programu a přešel k dalšímu bodu jednání. 

 

2. INFORMACE Z PŘEDSEDNICTVA SK RVŠ 

M. Farník informoval o probíhajících jednáních dalšího financování za chybějící CRP projekty, které byly na 

národní úrovni zrušeny a nahrazeny jiným typem projektů.  Doplnil, že v rámci dodatečného financování 

z RVŠ bude žádat o část příspěvku kvůli zvýšeným nákladům na Ceny Jana Opletala. Dále uvedl, že v rámci 

širšího vedení SK RVŠ připravovali výročné zprávy, které budou dalším bodem jednání. V rámci proběhlých 

akcí poděkoval všem za aktivní účast na pietních akcích k 17. listopadu v Praze, Brně i v dalších městech 

v rámci ČR. Za reprezentativní činnost zmínil účast na předávání Cen ministra školství za vynikající 

vzdělávací činnost na VŠ, kde jedním z oceněných byl i O. Havelka (člen SK RVŠ, TUL), který tohle ocenění 

získal jako jediný doktorand. Ondrovi Havelkovi jménem celé SK RVŠ gratulujeme! 

D. Solak dále informoval ke sběru připomínek v rámci Cen Jana Opletala, které aktuálně komunikují s DŽM. 

Na závěr M. Farník informoval, že obdržel první podklady ze strany MŠMT k zavedení bezúročných půjček, 

který ale vnímá jako základní materiál, který je nutné významně rozpracovat a bude mít k tomu v příštím 

týdnu schůzku s náměstkem Millerem. Následně požádal o diskusi a o schválení usnesení. 

 

Usnesení č. 3: SK RVŠ bere na vědomí informace z Předsednictva SK RVŠ. 

PRO: 17 PROTI: 0 ZDRŽEL SE: 0 

 

3. INFORMACE Z PŘEDSEDNICTVA RVŠ 

M. Farník poděkoval všem za účast v hlasování o změnách Statutu RVŠ a informoval, že byly tyto změny 

schváleny. Následně informoval o připravované strategické konferenci RVŠ, která proběhne koncem 

listopadu pod organizací Strategické komise RVŠ a která bude probíhat v hybridní formě. 



 

4. ZÁVĚREČNÁ ZPRÁVA SK RVŠ ZA STÁLÉ ZASEDÁNÍ 2021-2023 

M. Farník okomentoval přítomným členům pléna zaslanou závěrečnou zprávu SK RVŠ za stálé zasedání 

v letech 2021-2023. Informoval, že je rozdělená do tří části – faktická (údaje), plnění programového 

prohlášení a pak výčet aktivit komisí a pracovních skupin. Poděkoval všem za aktivitu a za to, že celé tři 

roky byla SK RVŠ usnášeníschopná na každém jednání. Po projednání obsahové části probíhala diskuse a 

sběr připomínek pro lepší fungování v dalším období. M. Farník na závěr informoval, že znění dokumentu 

bude zveřejněno na webu SK RVŠ po zapracování grafických úprav a jazykové korektury a požádal o 

schválení předloženého dokumentu. 

 

Usnesení č. 4: SK RVŠ schvaluje textové znění Závěrečné zprávy za stálé zasedání 2021-2023. 

PRO: 17 PROTI: 0 ZDRŽEL SE: 0 

 

5. VÝROČNÍ ZPRÁVA O ČINNOSTI ZA ROK 2023 

M. Farník okomentoval zaslanou výroční zprávu o činnosti SK RVŠ za rok 2023 a otevřel diskusi. Zhodnotil, 

že i tento rok byla SK RVŠ aktivní a pozitivně hodnotí, že aktivita v průběhu let neupadala, ale udržela se 

neustále aktivní. M. Farník na závěr zmíinll, že znění dokumentu bude zveřejněno na webu SK RVŠ po 

zapracování grafických úprav a jazykové korektury a požádal o schválení předloženého dokumentu. 

 

Usnesení č. 4: SK RVŠ schvaluje textové znění Výroční zprávy o činnosti za rok 2023. 

PRO: 18 PROTI: 0 ZDRŽEL SE: 0 

 

M. Farník poděkoval za schválení dokumentů a zmínil, že nové stálé zasedání bude muset schvalovat 

pouze Výroční zprávu o hospodaření, kterou nebylo možné předložit teď, jelikož ještě probíhají fakturace 

za aktivity v prosinci, včetně tohoto výjezdního zasedání.  

 

6. INFORMACE Z PŘEDSEDNICTVA RVŠ 

M. Farník a M. Horváth informovali o konferenci RVŠ, která proběhla koncem listopadu v gesci Strategické 

komise RVŠ v Brně. M. Horváth informoval, že výstupy budou promítnuty na jednání Předsednictva RVŠ. 

M. Farník dále doplnil aktualizované informace z Reprezentativní komise pro tvorbu rozpočtu, zejména 

s ohledem na rozpuštění ukazatele C a požádal, aby zástupci v akademických senátech hlídali, ať se 

v rámci rozpuštění tohoto ukazatele na univerzitách dbá v rámci pravidel rozpočtu na kvalitu doktorského 

studia. Na závěr proběhla diskuse ke spolupráci ARVŠ a SK RVŠ. 

 



 

7. INFORMACE Z KOMISÍ A PRACOVNÍCH SKUPIN 

PRASK ZZ: D. Solak informoval o jednání se ŠRVŠ, kde kolegové ze Slovenska ocenili aktivní zapojení členů 

SK RVŠ v hodnocení Slovenskej národnej akreditačnej agentury pre VŠ. Následně informoval o dalších 

aktivitách v zahraniční oblasti a promítl prezentaci a okomentoval výstupy z listopadového Board 

Meetingu Evropské studentské unie, které se konalo v Estonsku.  

PRASK PR: M. Horváth informoval o ukončených úpravách na webu SK RVŠ a poděkoval T. Markové za to, 

že zkoordinovala tuto finalizaci.  

 

8. RŮZNÉ 

D. Solak informoval všechny členy, kteří mají v plánu pokračovat v dalším stálém zasedání, aby zvážili 

účast v některé z komisí a pracovních skupin RVŠ, například podle své odbornosti či zájmu. Následně, jako 

zástupce MUNI požádal všechny o zvážení podpory u volby předsedy RVŠ pro prof. T. Kašparovského, který 

je děkanem Přírodovědecké fakulty MUNI, je dlouhodobě aktivní ve vysokoškolském prostředí a vnímají 

ho jako velmi prostudentského.  Na to reagovali zástupci MENDELU V. Říčanová a K. Thiel a požádali o 

podporu prof. Skládanky, prorektora MENDELU a bývalého předsedu AS MENDELU, kterého také vnímají, 

jako dlouhodobě prostudentského. M. Farník na to navázal, že nepreferuje žádného kandidáta a se všemi 

kandidáty se sejde i osobně jménem SK RVŠ a bude chtít od nich vědět, jak jsou připraveni podporovat 

aktivitu SK RVŠ. O výstupech diskuse bude následně informovat na ustavujícím zasedání SK RVŠ, které 

proběhne večer před jednáním Sněmu RVŠ, kde tato volba bude probíhat. Nicméně zdůraznil, že komora 

má volné hlasování a každý může hlasovat, jak uzná za vhodné. Přítomní členové potvrdili tento 

navrhovaný postup. 

M. Boňko se dotázal, jestli je možné dohledat účast zástupců jednotlivých univerzit (z řad akademických 

pracovníků) na Sněmu. Předsednictvo mu doporučilo, aby se s tímto dotazem dotázal na ARVŠ.  

Po následné diskusi na různá témata si vzal závěrečné slovo předseda M. Farník, který znovu poděkoval 

všem za aktivitu a za to, že díky všem je SK RVŠ vnímaná jako odborná, respektovaná a aktivní 

reprezentace, která je konstruktivním partnerem pro diskusi. Dále informoval, že se bude ucházet o 

znovuzvolení a vyzval všechny členy, aby se v dalším stálém zasedání ucházeli o volené funkce. Na závěr 

poděkoval A. Kruljacové a M. Tesařové za celé roky spolupráce a poděkoval znovu všem za jejich účast, 

aktivitu a ukončil schůzi. 

 

Zapsala: Ing. Anna Kruljacová, MSc, tajemnice 

Za správnost: Ing. Michal Farník, předseda 

  Bc. Martin Horváth, místopředseda pro organizaci a řízení 


